
Badania koni
W skład komisji nadzorującej badania weszli przedstawiciele dorożkarzy, Towarzystwa Opieki nad
Zwierzętami oraz TPN. Zaproszony do współpracy dr lek. wet. Marek Tischner z Uniwersytetu
Rolniczego w Krakowie przebadał w sumie 105 koni. Wszystkie zwierzęta przeszły badania
pomyślnie, i jak podkreślał lekarz – są zadbane i w świetnej kondycji. W związku z zarzutami
kierowanymi pod adresem Tatrzańskiego Parku Narodowego, jakoby konie były przemęczane,
poprosiliśmy dra inż. Macieja Jackowskiego, specjalistę z zakresu hodowli i użytkowania koni, o
sporządzenie ekspertyzy dotyczącej dopuszczalnych obciążeń zwierząt pracujących na tej trasie. Z
otrzymanego dokumentu, jak i badań dra Tischnera wynika, że konie są przygotowane do znoszenia
znacznie większego wysiłku bez uszczerbku na zdrowiu. Nie przewiduje się jednak zwiększenia
dopuszczalnego limitu osób mogących podróżować zaprzęgiem. Nie ma też podstaw do zaostrzania
limitów i wprowadzania postulowanych przez niektóre organizacje ograniczeń liczby wykonywanych
dziennie kursów. Ekspertyza trafiła do wszystkich zainteresowanych stron.

Mamy głęboką nadzieję, że tegoroczne badania i zaproszenie do współpracy osób ze sporą wiedzą i
doświadczeniem, zarówno praktycznym, jak i naukowym w zakresie pracy koni, przyczyni się do
wypracowania odpowiednich norm.
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